
Emlékeztető 
 

Az Egyesületi Elnökség 2007. szeptember 5-án 14:00 órakor Budapesten a MEE 309. sz 
tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

 
Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Tóth Péterné, Dr. Vajda 
István, Kovács László, Rajnoha László, Nagy János, Szilágyi András, Horváth József, Rácz 
Géza, Rózsa Ferenc, Turi Gábor elnökségi tagok, továbbá Dr. Dán András, Güntner Attila 
állandó meghívottak és Hollósy Gábor meghívott. 
Kimentette magát: Balázs Péter, Orlay Imre, Kiss Kálmán, Bognár Alajos, Bartos Csaba, 
Pintér József,  
 
Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés határozatképes.  
 
Napirenden kívül az Elnökség visszatekintett az 54. vándorgyűlésre. 
Kovács András röviden összefoglalta a főbb eseményeket. Kiemelte a meglepően magas 
részvételi arányt, valamint említést tett a magas színvonalú, érdekes előadásokról. Ismertette a 
kérdőívek alapján kapott visszajelzéseket: Kitöltési arány: 8,5%. Ebből 85% 8-10 pontot adott 
a kérdésekre és 7-nél rosszabb pontot senki sem adott. 25% szavazott a következő 
vándorgyűlés szeptemberi időpontjára és 75% voksolt augusztus mellett. Negatívumként az 
elhelyezési problémákat jegyezte meg, melyet a késői jelentkezések okoztak. Az 54. 
Vándorgyűlés sajtóvisszhangjáról Tóth Péterné szólt: Az Egyesület életében eddig a 
legnagyobb média érdeklődés ezt a rendezvényt kísérte. Három tudósító két napi ott 
tartózkodása alatt folyamatosan tudósított. A tudomásunkra jutott megjelenések száma 
különböző portálokon, a legnagyobb példányszámú napilapokban, folyóiratokban, rádiókban 
és televízióban meghaladja a 23db-ot, amely folyamat még nem ért véget. Horváth József: 
Saját szekciójában beszámolt a heves vitákról és a nagy érdeklődésről. Kiállítói visszajelzések 
szerint is a plenáris ülés előadásai érdekesek, színvonalasak voltak. További véleményt 
alkottak Szilágyi András, Nagy János: a rendezvény eredményes volt és a résztvevők 
többsége pozitívan értékelte. A Vándorgyűlésről alkotott véleményeket Dervarics Attila 
összegezte: Elégedett a vándorgyűlés lebonyolításával és köszönetet mondott a szervezőknek. 
 
Kovács László távozott 14:30-kor. 
 
Első napirendi pontként Kovács András ismertette az előző EE üléseken elhatározottak 
helyzetének áttekintését. Tájékoztatta az Elnökséget, hogy októberben nem lesz elnökségi 
ülés. Megjegyezte, hogy az alapszabály módosítás következtében a regisztrációs eljárásból 
adódó problémákkal nem foglalkoztunk még. A 3 fős munkabizottság nem alakult még meg. 
Ennek érdekében Kovács András mindenkit megkeres levélben. Az OET-re az eredményt már 
prezentálni kell! 
 
Második napirendi pontként Hollósy Gábor ismertette MEE Villamos Hálózat Tervező és 
Szerelő Szakosztály megalakulásával kapcsolatos írásban is benyújtott előterjesztését. 
Hozzászólások: 

• Rácz Géza hozzászólásában a 4 alapító vállalat „jelentős” piaci szerepére, a 
szakosztályon belüli piaci versenyre kérdezett, valamint kifogásolta az 
előterjesztésben megfogalmazott ”… számít a MEE központi anyagi, …… 
támogatására ..” kifejezést. 

• Szilágyi András rákérdezett, hogy a szakosztály egy kivitelezői szövetség vagy egy 
tudományos jellegű szakosztály-e. 



Hollósy Gábor válaszában elmondta, hogy a 4 társaság a piac kb. 25%-át tudhatja magának és 
mindegyik cég 5-10 éves múltra tekinthet vissza. Nyitottak a csatlakozókra. A normál piaci 
verseny nem okozhat problémát a szakosztályon belül. A 4 vállalat a verseny piaci szférában 
is gyakran dolgozik együtt. Számos szakmai kérdésben egymásra vannak utalva, régóta tart az 
együttműködés. Hollósy Gábor a MEE törekvéseit úgy érzékeli, hogy az utóbbi 4-5 évben 
kialakult a tudományos szemlélet mellett a piacot visszatükröző struktúra is. A VHTSZ is ezt 
a struktúrát kívánja követni. Végül a MEE központi anyagi támogatását javította szakmai 
támogatásra.  
Dervarics Attila véleménye szerint, a legtöbb szakosztály több anyagi támogatást kap a 
központból, mint amit bead, továbbá a szakosztályoknál nemcsak a tudományos jelleg 
dominál. A VTT is a szakmaiságon felül egy piaci szegmenst is képvisel.  
32/2007 az Egyesületi Elnökség egyhangú szavazatával elfogadta a VHTSZ megalakulását. 
November 7-ig össze kell állítani az alapításhoz szükséges anyagokat. 

 
Harmadik napirendi pontként Güntner Attila tájékoztatta az elnökséget a MEE 2008. évi 
programjának és az Elnökség munkatervének előkészítéséről. Az írásban előterjesztett 2008. 
évi Elnökségi munkatervhez hozzátette, hogy 2008-ban – a módosított alapszabály 
szellemében - szűkítjük az elnökségi ülések számát, melyeknek javasolt dátumai az írásban 
előterjesztett programban pirossal lettek jelölve.  
Rajnoha László hozzászólásában megjegyezte, hogy a VFSZ az EMOSZ, ÉTE és MMK 
bevonásával szervez egy villamos szakmai napot tervezők számára. A képzés MMK 
kreditpontokat jelent és részvételi díjas. 
Kovács András hozzátette, hogy ha előbb kapunk információt a rendezvényről az 
Elektrotechnika augusztusi számában is megjelenhetett volna a felhívás. Ígéretet tett, hogy a 
felhívást feltesszük a MEE honlapra. Javasolta, hogy 2008-ban minden szakosztálynak 
kellene egy egynapos konferenciát szerveznie. 
Dervarics Attila felhívta a figyelmét minden Megújulási Program akció felelősnek, hogy 2007  
decemberben be kell számolniuk akciójuk állapotáról. 
 
Negyedik napirendi pontként Schachinger Tamás ismertette az írásban előterjesztett 
gazdasági tervezés módszerének módosítását, valamint a 2008 (2009-2010) évi tervet. Az 
előterjesztés négy javaslatból állt: 

1. 3 éves görgetett tervezés 
2. MEE Központ és Területi/Üzemi szervezetek pénzügyi terveinek és követésének 

külön bontása 
3. Önálló jogi személyiségű társaságok pénzügyi terveinek külön követése  
4. MEE Megújulási Program pénzügyi tervének külön követése 

Az előterjesztéshez Dervarics Attila, Kovács András, Dr. Vajda István, Nagy János szóltak 
hozzá és javasoltak módosításokat. 
33/2007 az Egyesületi Elnökség egyhangú szavazatával elfogadta a javaslatot azzal a 
módosítással, hogy a 4. pontot ki kell egészíteni a MEE minden kiemelt akciójával. 
Szeptember végéig minden adatszolgáltatásnak meg kell történni a komplett terv 
összeállításához. 
 
Ötödik napirendi pontként Kovács András tájékoztatta az Elnökséget az OET 
előkészítéséről. 
A rendezvény a Hotel Forrásban Szegeden lesz megtartva. A program javaslat szeptember 
végéig kerül kiadásra, véleményezésre. Az OET-n beszélni kell az alapszabály módosítás 
következtében a regisztrációs eljárásból adódó problémák megoldásáról és lehetséges 
következményeiről, az új tagnyilvántartásról, az új honlapról. A vendéglátó szervezet 



bemutatkozása az első programpont. Az előadások számát célszerű korlátozni, helyet adva a 
vitának, véleményeknek. 
 
Hatodik napirendi pontként Güntner Attila ismertette a beérkezett ajánlatok értékelését az 
Elektrotechnika folyóirat tördelésére és nyomdai kivitelezésére. A GB május 30-i ülésén 
hozott döntése alapján az Elektrotechnika folyóirat nyomdai kivitelezésének 
költségcsökkentési felülvizsgálatát ki kellett terjeszteni a tördelési és expediálási munkákra is. 
A döntés alapján 8 cégtől kértünk egységes árajánlatot. A beérkezett árajánlatok egységesen 
6000 példányra lettek kivetítve és összehasonlítva. Güntner Attila kiemelte, hogy a jelen 
Elnökségi ülésen csak a nyomdai kivitelezésről kell döntést hozni. Az írásban is előterjesztett 
és bemutatott költségelemzésre alapozva javaslatot tett a jelenlegi nyomda szerződésének 
felmondására és a szegedi Innovariant nyomda megbízására. A váltással éves szinten közel 
3 000 000 Ft költség megtakarítás érhető el, csökkentve az újság kiadás veszteségeit. 
Nagy János kételkedett a döntés megfelelő előkészítésében. 
Kovács András megjegyezte, hogy az új nyomdával kapcsolatban a MEE kellő 
körültekintéssel és óvatosan fog eljárni. 
34/2007 az Egyesületi Elnökség egyhangú szavazatával a javaslatot  elfogadta. 
 
Hetedik napirendi pontként Güntner Attila ismertette a KMB-vel közösen tett javaslatát a 
MEE arculat egységes megjelenésére. Bemutatásra került a az egységes Power Point template, 
a MEE hirdetési felülete, molinója, névjegykártyája illetve levél formátuma. Tóth Péterné 
kiegészítésként hozzátette, hogy  elkészül majd az egységes arculati kézikönyv, amely alapján 
a szervezetek is meg tudják tervezni a sajátjukat.  Felhívta a figyelmet a nemrégiben elkészült 
„100 éves az Elektrotechnika” plakátra, amelyet a Titkárságon kérhetik a szervezetek. 
A Magyar Elektrotechnikai Egyesület új levél formátumán tovább kell dolgozni a következő 
hozzászólások alapján: 

• Amennyiben külföldre írunk jelenjen meg az egyesület neve magyarul és angolul 
egyaránt. 

• Meg kell oldani a különböző területi szervezetek fejlécének kérdését, miszerint 
minden területnek a saját levelezési címe, telefonszáma, (esetleg bankszámla száma) 
jelenjen meg a levélpapíron az egységes arculat megtartása mellett.  

35/2007 az Egyesületi Elnökség levél formátum kivételével egyhangú szavazatával a 
javaslatot elfogadta. 
 
Egyebek: 
Nagy János:  

• Beszámolt az Őszi Világítástechnikai Ankétról, amelyre meghívták - térítésmentes 
részvétel biztosítása mellett - az ország középiskoláinak fizika tanárait és a 
szakközépiskolák szaktanárait. A rendezvényt a METESZ Kossuth téri székházában 
található első emeleti 135 számú előadó teremben 2007 október 17-18-ig fogják 
tartani. 

• Tájékoztatta az Elnökséget, hogy a Világítástechnikai Társaság kompakt fénycsőcsere 
akciót kezdeményezett közösen az Electro-Coord Kht-val.  

Tóth Péterné: 
• Beszámolt a MEE két egynapos konferenciájáról, melyek az ElektroFair kiállítás 

helyszínén és időtartama alatt,  október 11 és 12-én a SYMA csarnokban kerülnek 
megrendezésre. (Fogyasztóvédelmi konferencia, Tervezői nap). A SYMA csarnokkal 
kötött együttműködés keretében ingyenesen kapunk standot és a két konferenciához 
termet.  

Kovács András:  



• Tájékoztatta az Elnökséget MÁV História Bizottság rendezvényéről, amely 
szeptember 27-én lesz a Vasúttörténeti Parkban. Témája: 75 évvel ezelőtt 1932. 
szeptember 12-én indult meg a nagyvasúti villamos üzem a MÁV Budapest – 
Komárom vonalszakaszán. 


